
1 

 

  Protokół nr 75/2023 

Komisja ds. Społecznych i oświatowych 

2 października 2023r. 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Spotkanie z Dyrektorami szkół i przedszkoli w celu omówienia realizacji pracy  

w roku szkolnym 2022/2023. 

4. Spotkanie z Pedagogami szkół w celu omówienia realizacji szkolnego programu 

profilaktyki uzależnień w szkołach za rok 2022/2023. 

5. Wolne wnioski i zapytania.  

6. Zakończenie posiedzenia.  

 

 Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Łukasiewicz o godz. 1205 dokonał otwarcia posiedzenia 

witając wszystkich przybyłych i stwierdzając quorum. Komisja uczestniczyła w 7 osobowym 

składzie (nieobecna Radna Mirosława Porańczyk oraz Radny Tomasz Żarski). Spoza Komisji 

udział wzięli: Z-ca Wójta, Kierownik CUW Dagmara Kowalicka-Szymczak, Dyrektorzy 

Placówek Oświatowych w gminie Santok oraz Pedagodzy szkolni szkół na terenie gminy 

Santok. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad.   

 

Komisja w drodze głosowania przyjęła porządek obrad. 

Wyniki głosowania: 

1. Daria Kaźmierczak 

2. Zbigniew Łukasiewicz – za 

3. Krystyna Podsiadło – za. 

4. Krystyna Rajczyk – za 

5. Renata Szostak – za  

6. Marian Tomkiewicz – za 

 

Ad. 3 i ad. 4 

Spotkanie z Dyrektorami szkół i przedszkoli w celu omówienia realizacji pracy w roku 

szkolnym 2022/2023. Spotkanie z Pedagogami szkół w celu omówienia realizacji szkolnego 

programu profilaktyki uzależnień w szkołach za rok 2020/2021. 
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Dyrektorzy oraz Pedagodzy poszczególnych placówek kolejno omawiali realizację pracy  

w mijającym roku szkolnym 2022/2023: 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wawrowie Roman Szambelan  

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Z-ca Wójta dodał, że koszt remontu sufitu to wydatek rzędu 200 tys. zł i ta kwota będzie 

umieszczona w przyszłym budżecie, ale realizacja będzie uzależniona od pozyskania środków 

zewnętrznych. 

 

Radny Ireneusz Kucner dołączył do posiedzenia komisji (godz. 12.30). 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wawrowie przedstawił również informację o realizacji 

szkolnych programów profilaktyki uzależnień w szkole za rok 2022/2023. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Santoku Marta Bobrowska.  

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Daria Kaźmierczak zwróciła się z pytaniem, ilu uczniów uczęszcza do szkoły. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Santoku Marta Bobrowska udzieliła 

odpowiedzi, że ok. 220. 

 

Radny Marian Tomkiewicz poprosił Panią Dyrektor o opinie na temat funkcjonowania 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego po pierwszym roku funkcjonowania po zmianie.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Santoku Marta Bobrowska oznajmiła, iż po 

zmianie na pewno łatwiej jest zarządzać pracownikami w przypadku zastępstw i chorób.  

Zmieniono koncepcje zarządzania pracownikami pomocowymi. Zmiany się opłaciły  

i przynoszą efekty. Dyrektor Zespołu ocenia ogólnie zmianę na plus. 

 

Z-ca Wójta oznajmił, iż udało się utworzyć trzeci oddział przedszkolny w zespole. Z-ca 

Wójta dodał, iż sami nauczyciele przedszkolni, którzy mieli obawy i obiekcje co do 

przekształcenia placówki w tej chwili oceniają zmiany na lepsze. Z-ca Poinformował, iż 

gmina uzyskała dofinansowanie na „malucha +” tj. klub dziecięcy, dla 16 dzieci i  chciałby, 

aby zaczął on funkcjonować od przyszłego roku. 

  

Radny Marian Tomkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy to będzie placówka gminna i gdzie 

będzie zlokalizowana. 
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Z-ca Wójta udzielił odpowiedzi, iż będzie to placówka gminna i będzie zlokalizowana w 

budynku  byłego przedszkola w Gralewie.    

 

Pedagog szkolny w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Santoku przedstawiła informację  

o realizacji szkolnych programów profilaktyki uzależnień w szkole za rok 2022/2023. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, ile było indywidualnych konsultacji i czy 

to są konsultacje z rodzicami.  

 

Pedagog szkolny w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Santoku Małgorzata Sosnowska 

oznajmiła, iż są to często rozmowy z rodzicami i tych konsultacji jest bardzo dużo.  

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, w jakim wieku są dzieci, które 

najczęściej potrzebują pomocy.  

 

Pedagog szkolny w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Santoku Małgorzata Sosnowska 

oznajmiła, iż wbrew pozorom w młodszych klasach takich dzieci jest więcej niż w starszych.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynand Sańko  

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Dyrektor oznajmił,  iż zastanawiał się nad przyczynami słabych wyników z egzaminów 

ósmoklasistów i prawdopodobną przyczyną jest to, że był to bardzo słaby rocznik, ponadto 

nauczyciel języka polskiego poszedł na roczny urlop, a znalezienie nauczyciela  

z kwalifikacjami na zastępstwo, na rok praktycznie graniczy z cudem. Przyczyną jest również 

niska motywacja uczniów, a także wpływ ma lokalizacja szkoły. Dyrektor podejrzewa, że 

Wawrów i Janczewo zawsze mają wyższe wyniki w nauce ze względu na napływowych 

mieszkańców, a także ze względu na możliwość zatrudnienia specjalistów ze względu na 

małą odległość od miasta. 

 

Z-ca Wójta oznajmił, iż naprawa dachu w szkole kosztowała prawie 500 tys. zł. 

Przeprowadzono rozeznanie rynku w zakresie kosztów naprawy elewacji budynku 

przedszkola i tak naprawdę bardziej opłacałoby się ściągnąć obecną elewację i wykonać  

ocieplenie i strukturę, niż naprawiać obecną drewnianą. Natomiast remont dachu  

w przedszkolu musi być wykonany. 

 

Radna Daria Kaźmierczak oznajmiła, iż jest jeszcze problem z parkingiem zarówno tym 

koło przedszkola, jak i szkoły. Radna poprosiła, aby pracownik gminy dokonał oględzin  

i wykonano tam prace.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Santoku Marta Bobrowska przedstawiła 

informację o przedszkolu za rok szkolny 2022/2023. 



4 

 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, jak wygląda sytuacja związana  

z cateringiem, czy nadal są jakieś uwagi rodziców. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Santoku Marta Bobrowska oznajmiła,  

iż nie ma uwag.  

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, czy płatności za przedszkole  

dokonywane są na bieżącą, czy zdarzają się zaległości. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Santoku Marta Bobrowska odpowiedziała, 

że zdarzają się zaległości, ale raczej przez przegapienie, a celowo zdarzały się pojedyncze 

przypadki.  

 

Radny Marian Tomkiewicz zwrócił się do dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko i oznajmił, iż sam Dyrektor dostrzega problem  

w szkole i czy w związku z tym ma przygotowany jakiś program naprawczy. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż szkoła jest obligatoryjnie w programie naprawczym. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, dlaczego w szkole jest aż tak dużo etatów 

dla pracowników niepedagogicznych. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż w szkole znajduje się kuchnia obsługująca całą gminę.  

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, kto udziela fałszywych informacji 

Paniom z kuchni, ponieważ wypowiadając się na temat przeniesienia przedszkola, podawały 

nieprawdziwe informację. Radna zwróciła się z pytaniem, czy Dyrektor myśli o tym, żeby 

jednak przedszkole przeniesiono do szkoły, czy dałby rade wygospodarować miejsce. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż jest tylko pionkiem w tych działaniach i jeżeli taka będzie decyzja to tak zrobi. 

Dyrektor dodał, iż nie wie, jakie są oczekiwania Radnej względem niego, ale jeżeli 

przedszkole zostałoby przeniesione to jest to akt wyższego rzędu.  

 

Radna Krystyna Rajczyk oznajmiła, iż oczekuje od Dyrektora współpracy, a przedszkole 

miało być przeniesione tylko po to aby ułatwić życie osobom niepełnosprawnym.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż nadal nie wie, czego Radna od niego oczekuje, ale ma w pamięci obrazek, jak 
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przedszkole było otwierane z pompą, a Radna siedząca w pierwszym rzędzie bardzo się z tego 

cieszyła. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, jakie to ma w tej chwili znaczenie i czy 

Dyrektor występuje teraz w roli Dyrektora Zespołu, czy pełnomocnika Wojewody, a jeżeli 

dyrektora to prosiłaby o odpowiadanie na zadane pytania. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż cały czas czuje się atakowany przez Radną i prosi, aby nie zadawać mu pytań „co 

myśli?” bo co myśli, to jest jego sprawa.  

 

Radna Krystyna Rajczyk oznajmiła, iż nie zadaje pytań „co Pan myśli?” i prosi, aby 

dyrektor zachował trochę więcej spokoju i pokory.  

 

Radny Marian Tomkiewicz zwrócił się z pytaniem, jak Dyrektor ocenia zmiany, które 

wyniknęły z powstania Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż była to dobra decyzja, jednak brakuje w szkole Zastępcy, ponieważ ciężko jest 

pogodzić wszystkie obowiązki związane ze szkołą, przedszkolem i kuchnią, która dostarcza 

catering dla całej gminy.  

 

Z-ca Wójta oznajmił, iż w IV kwartale roku, radnym zostanie przekazana informacja o stanie 

oświaty i z tej informacji będą wynikały korzyści ze zmiany polegającej na przekształceniu 

jednostek. 

 

Radny Marian Tomkiewicz zwrócił się z pytaniem, gdzie dyrektor szuka nauczycieli, czy 

odbywa się to poprzez kuratorium.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

oznajmił, iż szuka nauczycieli poprzez kuratorium i w znajomych środowiskach, jednak nie 

jest to łatwe, ponieważ każdy szuka nauczycieli. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, czy Dyrektor nadal zatrudnia swoją żonę. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipkach Wielkich Ferdynanda Sańko 

odpowiedział, że tak.  

 

Pedagog Szkolny Szkoły Podstawowej w Lipkach Wielkich przedstawiła informację  

o realizacji szkolnych programów profilaktyki uzależnień w szkole za rok 2022/2023. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Janczewie Sylwia Głąb.  



6 

 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pedagog Szkolny Szkoły Podstawowej w Janczewie przedstawiła informację o realizacji 

szkolnych programów profilaktyki uzależnień w szkole za rok 2022/2023. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Dyrektor Gminnego Przedszkola w Wawrowie Aneta Rogaczewska 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, czy wszystkie potrzeby remontowe 

przedszkola zostaną spełnione wraz z inwestycją polegającą na przebudowie przedszkola. 

 

Dyrektor Gminnego Przedszkola w Wawrowie Aneta Rogaczewska udzieliła odpowiedzi, 

że tak. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wawrowie Roman Szambelan zwrócił się z pytaniem, 

kiedy zaplanowane jest zakończenie inwestycji w przedszkolu.  

 

Z-ca Wójta oznajmił, iż nie ma jeszcze harmonogramu prac, a to z niego będzie wynikał 

termin zakończenia inwestycji. 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, jaka jest opinia Pani Dyrektor 

przedszkola na temat projektu rozbudowy przedszkola. 

 

Dyrektor Gminnego Przedszkola w Wawrowie Aneta Rogaczewska udzieliła odpowiedzi, 

że na warunki i możliwości jakie są to należy się cieszyć, że udało się udało i inwestycja 

będzie realizowana.  

 

Radny Marian Tomkiewicz oznajmił, iż rozumie, że nie będzie konfliktu pomiędzy 

funkcjonowaniem przedszkola, a realizowaniem inwestycji.   

 

Dyrektor Gminnego Przedszkola w Wawrowie Aneta Rogaczewska oznajmiła, iż uważa 

że nie będzie konfliktu, wszyscy powinni się dostosować, rodzice, nauczyciele i dzieci. 

Będzie to wyzwanie dla nauczycieli, aby to się udało, ale nie przewiduje się trudności, 

ponieważ ze strony gminy również będzie wsparcie. 

 

Ad. 5 

Wolne wnioski i zapytania.  

 

 Dyskusji nie podjęto. 
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Ad. 6 

Zakończenie posiedzenia.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Łukasiewicz w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia, zamknął o godz. 1445 posiedzenie Komisji ds. Społecznych i Oświatowych.  

 

Protokolant         Przewodniczący Komisji  

 

Joanna Krystosik           Zbigniew Łukasiewicz 


